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Městys Dolní Čermná 
561 53  Dolní  Čermná 76,  IČO 278734, www.dolni-cermna.cz 

tel.: 465 393 125,  e-mail.: mestys@dolni-cermna.cz,  

________________________________________________________________________________ 

ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  MĚSTYSE (ZM) DOLNÍ  

ČERMNÁ 11.12.2023 

č.  8/2023-ZM 
čj. ÚmDC 1128/2023  

Počet listů dokumentu: 20          

Počet příloh/listů: 3/24   

Spisový znak: 101.2.1     A/10 

               V Dolní Čermné, dne 11. prosince 2023          
 

 

 

ZÁPIS 

 jednání Zastupitelstva městyse Dolní Čermná 

č.  8/2023-ZM 
konaného dne 11. 12. 2023 od 18 hod.  

 

1. Zahájení jednání   
Zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Čermná (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo řádně 

svoláno v souladu s ust. § 93 zákona o obcích na den 11. prosince 2023 od 18 hod. do zasedací 

místnosti v I. poschodí budovy čp. 234 na Úřadu městyse v Dolní Čermné (nová radnice). 

Zasedání řídil starosta, v 18 hod. zahájil jednání, přivítal přítomné a sdělil, že přítomno je 14 

zastupitelů. Z jednání se omluvil Ing. Jiří Zpěvák.  

Starosta konstatoval, že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

 

Starosta navrhl zapisovatelkou dnešního jednání Hanu Vágnerovou a ověřovateli zápisu 

MUDr. Martina Appla a Mgr. Jana Šebrleho. Nikdo ze zastupitelů neměl připomínku či jiný 

návrh. 

 

Starosta seznámil přítomné s navrženým programem jednání, který byl zastupitelům zaslán, 

a je následující: 

1. Zahájení jednání 

2. Zpráva o činnosti rady 

3. Zpráva kontrolního výboru 

4. Finanční záležitosti  
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5. Projednání návrhu na poskytnutí mimořádné odměny starostovi  

a místostarostovi  

6. Různé  

7. Dotazy občanů a diskuse  
 

Nikdo ze zastupitelů neměl připomínku ani návrh na doplnění. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat: 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná schválilo zapisovatelku Hanu Vágnerovou,  

ověřovatele zápisu MUDr. Martina Appla a Mgr. Jana Šebrleho, a program jednání.  

  

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

2. Zpráva o činnosti rady (za období listopad a prosinec 2023) 
Starosta uvedl, že od minulého jednání zastupitelstva se konala dvě jednání RM. Předkládáme 

zprávu o činnosti RM a přehled přijatých usnesení z jednání rad:  

22.11.2023 (21. jednání RM) 

06.12.2023 (22. jednání RM) 

 

21. jednání RM 22.11.2023 

21.2. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty o investičních a neinvestičních akcích a 

opravách majetku městyse: 

 stav přípravy podkladů pro stavební povolení „V Ráji“ projektantem  

 „Oprava asfaltového krytu a vybudování středového ostrůvku křižovatky v Dolní Čermné“  

 Veřejné osvětlení sídliště za školou 

  „Společná zařízení v k. ú. Dolní Čermná - polní cesta C27“ 

 „Veřejné osvětlení Smrčina“ 

 oprava bytu č. 3 v domě čp. 226 v Dolní Čermné  

 

21.3. Rada městyse vzala na vědomí požadavek ředitelky Základní školy Vincence Junka Dolní 

Čermná Mgr. Jitky Beranové na rekonstrukci učebny dílen.  

Rada městyse ukládá starostovi a místostarostovi zajistit ve spolupráci s ředitelkou základní školy 

přípravu projektu a žádosti o dotaci do výzvy MAS Orlicko, která je předběžně plánovaná na rok 

2025, případně jinému poskytovali dotace.  

 

21.4. Rada městyse schválila vyplacení odměn za 2. pololetí roku 2023 ředitelkám příspěvkových 

organizací 

 Základní škola Vincence Junka, Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí, sídlo Dolní Čermná 4, 

IČO 70996806, 

 Mateřská škola Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí, sídlo Dolní Čermná 4, IČO 70996849,  

 Školní jídelna Dolní Čermná, sídlo Dolní Čermná 40, IČO 70154503,  

z rozpočtových prostředků jednotlivých příspěvkových organizací, ve výši dle přílohy.  

 

21.5. Rada městyse projednala a schválila uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo ze dne 11.10.2023 

se společností STRABAG a. s., Kačírkova 982/4, Praha - Jinonice, IČ 60838744 na akci „Dolní Čermná - 
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obnova chodníku u bytového domu č. p. 224“, kterým dochází ke zvýšení ceny o 15 420,82 Kč bez 

DPH, dle návrhu v příloze a uložila starostovi předmětný Dodatek č. 1 podepsat. 

 

21.6. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty o možnosti  bezúplatného převodu cisternové 

automobilové stříkačky CAS 20/4000/240- S2T, Tatra 815-2 231 R55 4.2., rok výroby 2013 od 

Hasičského záchranného sboru Pardubického kraje, Teplého 1526, 530 02 Pardubice, IČ 70885869 

(dále jen HZS) do majetku městyse Dolní Čermná a vyslovuje s bezúplatným převodem souhlas.  

Rada městyse ukládá starostovi zajistit potřebnou součinnost  HZS při přípravě všech nezbytných 

podkladů  ohledně zrealizování  bezúplatného převodu a tyto předložit radě k projednání a 

 schválení.  

 

21.7. Rada městyse projednala podmínky pro uložení optického kabelu společností CETIN v území 

V Ráji a předběžně s nimi souhlasí. 

Rada městyse ukládá starostovi informovat společnost o stanovisku městyse a zajistit ve spolupráci 

s uvedenou společností potřebné doklady a smlouvy a předložit je k projednání radě.  

 

21.8.1. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty ohledně stavu střechy školní tělocvičny.  

Rada městyse Dolní Čermná ukládá starostovi zajistit statický výpočet pro potřeby opravy střechy 

tělocvičny a předložit ho k projednání v radě.    
 

21.8.2. Rada městyse ruší usnesení č. 20.8. ze dne 25.10.2023 s tím, že že opravu podlahy tělocvičny 

odkládá po provedení opravy střechy tělocvičny.  

 

21.9. Rada městyse vzala na vědomí informace o pořízení kamerového systému do městysu Dolní 

Čermná.  

Rada městyse ukládá starostovi zajistit všechny potřebně informace dle intencí jednání rady a 

předložit je radě k dalšímu projednání.  

 

21.10. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty o jednání s výrobně-technickým náměstkem 

společnosti Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a. s.  ohledně částí veřejné kanalizace 

v majetku městyse a uložila starostovi předložit radě návrh smlouvy o provozování tohoto 

vodohospodářského majetku. 

 

21.11. Rada městyse vzala na vědomí dosavadní informace ohledně případného o sloučení 

příspěvkových organizací Základní škola Vincence Junka Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí a 

Mateřská škola Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí (MŠ) a v návaznosti na usnesení RM č. 20.9. ze 

dne 25.10.2023 uložila starostovi vyzvat ředitelku MŠ k doručení argumentů, které navrhla předložit 

a které by měly osvětlit důvody pro neslučovaní daných subjektů.  

21.12. Rada městyse udělila předchozí souhlas zřizovatele s přijetím sponzorských darů  

na uspořádání vánoční besídky žáků 9. třídy pro příspěvkovou organizaci Základní škola Vincence 

Junka, Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí, se sídlem Dolní Čermná 4, IČO 70996806. 
 

21.13. Rada městyse projednala a schválila přijetí finančního daru na pořízení technického vybavení 

JSDHO od dárce - společnosti HaS Lanškroun s.r.o., Dolní Čermná 3, IČ 62063197 a uložila starostovi 

podepsat darovací smlouvu dle přílohy.    
 

21.14. Rada městyse projednala rozdělení výnosů z loterií, navrhuje poskytnout je formou finančních 

darů spolkům a osobám podporujícím veřejný život městyse Dolní Čermná, ve výši dle přílohy. 

https://www.bing.com/ck/a?!&&p=b605e69849de3c2bJmltdHM9MTcwMDk1NjgwMCZpZ3VpZD0xMDdlMDY1Ny1lNjEyLTZhNDYtMmU1OS0xNDFlZTc1MDZiZDEmaW5zaWQ9NTQzOA&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=107e0657-e612-6a46-2e59-141ee7506bd1&u=a1L21hcHM_Jm1lcGk9MTA5fn5Ub3BPZlBhZ2V-QWRkcmVzc19MaW5rJnR5PTE4JnE9SGFzaSVDNCU4RHNrJUMzJUJEJTIwWiVDMyVBMWNocmFubiVDMyVCRCUyMFNib3IlMjBQYXJkdWJpY2slQzMlQTlobyUyMEtyYWplJnNzPXlwaWQuWU44MDQ2eDcwMDYyMTg0NDQ5ODExMzgzNzQmcHBvaXM9NTAuMDI3MzAxNzg4MzMwMDhfMTUuNzY0MDEwNDI5MzgyMzI0X0hhc2klQzQlOERzayVDMyVCRCUyMFolQzMlQTFjaHJhbm4lQzMlQkQlMjBTYm9yJTIwUGFyZHViaWNrJUMzJUE5aG8lMjBLcmFqZV9ZTjgwNDZ4NzAwNjIxODQ0NDk4MTEzODM3NH4mY3A9NTAuMDI3MzAyfjE1Ljc2NDAxJnY9MiZzVj0xJkZPUk09TVBTUlBM&ntb=1
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Rada městyse ukládá starostovi tento návrh předložit k rozhodnutí zastupitelstvu městyse a 

doporučuje zastupitelstvu ho schválit.  

 

21.15.1. Rada městyse navrhuje zastupitelstvu městyse schválit poskytnutí mimořádné odměny za 

rok 2023 starostovi městyse Dolní Čermná Petru Helekalovi ve výši dvojnásobku měsíční odměny, 

jejíž poskytování mu náleží dle nařízení vlády č. 318/2017, Sb., ve znění pozd. předpisů, za splnění 

zvlášť významných úkolů městyse, spojených zejména s realizací dokončení největší investiční akce 

v historii městyse, a to „Obnova obecní budovy čp. 234 na náměstí v Dolní Čermné“, působením 

v Dobrovolném svazku obcí Pod Bukovou horou, Dobrovolném svazku obcí Mikroregion Severo-

Lanškrounsko a představenstvu spol. VAK Jablonné nad Orlicí a.s. v nichž svou činnost vykonává 

nad rámec svých povinností bez nároku na odměnu.  

 

21.15.2. Rada městyse navrhuje zastupitelstvu městyse schválit poskytnutí mimořádné odměny za 

rok 2023 místostarostovi městyse Dolní Čermná Ing. Jiřímu Svobodovi ve výši dvojnásobku měsíční 

odměny schválené usnesením zastupitelstva městyse Dolní Čermná č. 1.16. dne 14. 10. 2022, za 

splnění zvlášť významných úkolů městyse, spojených zejména  

s realizací dokončení největší investiční akce v historii městyse, a to „Obnova obecní budovy čp. 234 

na náměstí v Dolní Čermné“, zpracování návrhu a projektu na rekonstrukci multifunkčního hřiště 

v AZAS, přípravu projektu a realizace hřiště u základní školy, řešení rekonstrukce bytu č. 3 v čp. 226, 

zpracování projektu na terénní úpravy v AZAS, a za aktivní činnost nad rámec svých povinností při 

přípravě investičních akcí na rok 2024.  

 
22. jednání RM 06.12.2023 

22.2. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty o investičních a neinvestičních akcích a 

opravách majetku městyse: 

 stav přípravy podkladů pro stavební povolení „V Ráji“  

 Veřejné osvětlení sídliště za školou 

  „Společná zařízení v k. ú. Dolní Čermná – polní cesta C27“ 

 „Veřejné osvětlení Smrčina“ 

 oprava bytu č. 3 v domě čp. 226 v Dolní Čermné  

 

22.3. Rada městyse projednala a povoluje instalaci klimatizačních jednotek pro vytápění 

objektu restaurace v Areálu zdraví a sportu Dolní Čermná dle předložené žádosti, na náklady 

pachtýře spol. Chef mathyss s.r.o., Praha 2, Varšavská 715/36, Vinohrady, IČO 143 19 748 s tím, že 

ponese i veškeré související náklady a zajistí potřebná opatření (revize) a po skončení pachtu uvede 

objekt do původního stavu. 

 

22.4. Rada městyse projednala a schválila  

 úplatu za předškolní vzdělávání v Mateřské škole Dolní Čermná od 1. 1. 2024 ve výši 300,- 

Kč/měsíc/1 dítě  

 úplatu za školní družinu (jejíž činnost vykonává Základní škola Vincence Junka Dolní 

Čermná) od 1. 1. 2024 ve výši 140,- Kč/měsíc/1 žáka 

a uložila starostovi zajistit sdělení této informace ředitelkám příspěvkových organizací. 

 

22.5.1. Rada městyse v souvislosti s realizací projektu a výběrem zhotovitele pro akci „Půdní vestavba 

a stavební úpravy objektu čp. 226 v Dolní Čermné“ projednala a schválila zadávací dokumentaci pro 

zjednodušené podlimitní řízení a termín pro vyhlášení výběrového řízení, uložila starostovi zajistit 
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jeho zpracování a uveřejnění prostřednictvím společnosti RTS, a. s. a po ukončení výběrového řízení 

předložit výsledek radě městyse. 

 

22.5.2. Rada městyse projednala uzavření Smlouvy příkazní č. 16/2023 o zařízení záležitostí 

souvisejících s výkonem technického dozoru objednatele při realizaci stavby „Půdní vestavba a 

stavební úpravy objektu čp. 226 v Dolní Čermné“ se společností Hudeček s. r. o., Husova 888, 562 01 

Ústí nad Orlicí, IČO 25922319 dle přílohy a uložila starostovi podepsat příslušnou smluvní 

dokumentaci.  

 

22.5.3. Rada městyse projednala a schválila k zajištění výkonu činnosti koordinátora bezpečnosti a 

ochrany zdraví při práci na stavbě „Půdní vestavba a stavební úpravy objektu čp. 226 v Dolní 

Čermné“ cenovou nabídku firmy M. F., Na Vyhlídce 666, 563 01 Lanškroun, IČ 10677526, dle přílohy, 

a uložila starostovi zajistit příslušnou objednávku. 

 

22.6. Rada městyse se seznámila s informacemi o realizovaných investičních, neinvestičních akcích a 

opravách majetku v roce 2023 a s plánem investičních, neinvestičních akcí a oprav majetku městyse 

na rok 2024 a investičních akcí jiných investorů na území městyse a uložila starostovi předložit 

předmětný materiál zastupitelstvu.   

 

22.7. Rada městyse vzala na vědomí informace starosty o jednání s ředitelkou Mateřské školy Dolní 

Čermná, projednala předpokládaný průběh sloučení příspěvkových organizací Základní škola 

Vincence Junka Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí (ZŠ) a Mateřská škola Dolní Čermná, okres Ústí 

nad Orlicí (MŠ) a uložila ředitelce MŠ předložit začátkem měsíce ledna 2024 materiály s uvedením 

důvodů pro neslučování ZŠ a MŠ. 

 

22.8.1. Rada městyse projednala žádost Oblastní charity Ústí nad Orlicí, Letohrad, Na Kopečku 356, 

IČ 44468920 (čj. ÚmDC 151/2023 ze dne 30.01.2023) o individuální dotaci z rozpočtu městyse Dolní 

Čermná v roce 2023 na poskytované služby Občanská poradna, Osobní asistence, Charitní 

pečovatelská služba Letohrad, Domácí hospic ALFA-OMEGA, schválila pro tento účel poskytnutí 

dotace ve výši 30.000,- Kč a uzavření příslušné veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace, dle 

přílohy, s tím, že žadatel do stanoveného termínu doloží využití poskytnutých prostředků. 

 

22.8.2. Rada městyse projednala žádost Nadačního fondu S námi je tu lépe!, Ústí nad Orlicí, ČS. 

armády 1076, IČ 01558501 (čj. ÚmDC 1014/2023 ze dne 14.11.2023) o individuální dotaci z rozpočtu 

městyse Dolní Čermná v roce 2023 na projekt přenosný přístroj „Bedsige EEG monitorace - 

monitorování EEG u pacientů na intenzivní péči OÚN (oddělení dětské, neurologické, ARO, 

interní)“, schválila pro tento účel poskytnutí dotace ve výši 30.000,- Kč a uzavření příslušné 

veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace, dle přílohy, s tím, že žadatel do stanoveného termínu 

doloží využití poskytnutých prostředků. 

 

22.9. Rada městyse rozhodla poskytnout finanční dary zařízením zdravotnické a sociální péče a 

neziskovým organizacím, jejichž služby využívají občané městyse Dolní Čermná takto: 

 dar ve výši 6.000,- Kč Sociálním službám Lanškroun, Lanškroun, Janáčkova 1003, IČ 75081849; 

 dar ve výši 3.000,- Kč Oblastnímu spolku Českého červeného kříže Ústí nad Orlicí, Ústí nad 

Orlicí, Kopeckého 840, IČ 00426261;  

 dar ve výši 6.000,- Kč Oblastní charitě Červený Kostelec (stř. Domov sv. Josefa v Žirči), 

Červený Kostelec, 5. Května 1170, IČ 48623814; 



 

6 

 

  dar ve výši 6.000,- Kč ALBERTINUM, odborný léčebný ústav, Žamberk, Za Kopečkem 353, IČ 

00196096; 

 dar ve výši 3.000,- Kč AUDIOHELP, z. s., poradna Ústí nad Orlicí, ul. ČSA 284, IČ 49774883;  

 dar ve výši 5.000,- Kč Rodinnému Integračnímu Centru, z. s., Pardubice, Náměstí Republiky 

2686, IČ 27026728   

Rada městyse schválila uzavření příslušných darovacích smluv dle návrhů v příloze a uložila 

starostovi je podepsat. 

 

22.10. Rada městyse projednala a schválila rozpočtové opatření č. 5 k rozpočtu městyse na rok 2023, 

dle přílohy. 

 

22.11.1. Rada městyse schválila nákup věcného vybavení pro JSDHO dle přílohy. 

 

22.11.2. Rada městyse v návaznosti na usnesení RM č. 21.6. ze dne 22.11.2023 vzala na vědomí další 

informace starosty o postupu při bezúplatném převodu speciálního požárního automobilu CAS 

20/4000/240- S2T, Tatra 815-2 231 R55 4.2. od Hasičského záchranného sboru Pardubického kraje  

22.11.3. Rada městyse schválila uzavření smlouvy o bezúplatném převodu majetku -speciálního 

požárního automobilu  CAS 20/4000/240- S2T, Tatra 815-2 231 R55 4.2. s Hasičským záchranným 

sborem Pardubického kraje, Teplého 1526, 530 02 Pardubice, IČ 70885869, zastoupeným plk. Mgr. 

Alešem Černohorským, dle přílohy, a uložila starostovi podepsat příslušnou smluvní dokumentaci.   

 

22.12. Rada městyse schválila podání žádosti městyse o poskytnutí programové účelové dotace 

z rozpočtu Pardubického kraje na požární techniku a věcné prostředky požární ochrany JSDHO na 

rok 2024 na pořízení vybavení JSDHO Dolní Čermná, dle přílohy. 

 

22.13. Rada městyse se seznámila se stavem příprav a s předběžnými cenovými nabídkami na vydání 

knihy historických fotografií „Čermná v obrazech“ a předpokládaným termínem vydání.  

Rada městyse uložila pracovní skupině dokončit práce na knize ve stanoveném termínu a předložit 

radě k projednání cenové nabídky na její vydání. 

 

22.14. Rada městyse projednala a schválila podání žádosti o dotaci z rozpočtových prostředků 

Pardubického kraje v rámci Programu obnovy venkova pro rok 2024 na pořízení dovybavení 

dětského hřiště u školní jídelny a uložila starostovi zajistit podání žádosti do stanoveného termínu. 

 

22.15. Rada městyse vzala na vědomí návrhy rozpočtů na rok 2024 a střednědobých výhledů 

rozpočtů na roky 2025–2026 příspěvkových organizací zřízených městysem Dolní Čermná  

 Základní škola Vincence Junka Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí,  

 Mateřská škola Dolní Čermná, okres Ústí nad Orlicí,  

 Školní jídelna Dolní Čermná,  

uložila ředitelkám příspěvkových organizací je zveřejnit s tím, že výše příspěvků příspěvkovým 

organizacím bude řešena v rámci přípravy rozpočtu městyse na rok 2024. 

 

22.16.1. Rada městyse rozhodla o zřízení budoucího věcného břemene na pozemku ppč. 8711 v k. ú. 

Dolní Čermná, ve prospěch oprávněného – společnosti ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, Děčín IV – 

Podmokly, Teplická 874/8, IČO 24729035, zastoupené společností ELRO Czech, s.r.o., Ostřetín 288, IČ 

04669754, spočívajícího v právu oprávněné osoby na služebném pozemku umístit, provozovat, 

opravovat, udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět jeho obnovu, výměnu a modernizaci, 

https://www.bing.com/ck/a?!&&p=b605e69849de3c2bJmltdHM9MTcwMDk1NjgwMCZpZ3VpZD0xMDdlMDY1Ny1lNjEyLTZhNDYtMmU1OS0xNDFlZTc1MDZiZDEmaW5zaWQ9NTQzOA&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=107e0657-e612-6a46-2e59-141ee7506bd1&u=a1L21hcHM_Jm1lcGk9MTA5fn5Ub3BPZlBhZ2V-QWRkcmVzc19MaW5rJnR5PTE4JnE9SGFzaSVDNCU4RHNrJUMzJUJEJTIwWiVDMyVBMWNocmFubiVDMyVCRCUyMFNib3IlMjBQYXJkdWJpY2slQzMlQTlobyUyMEtyYWplJnNzPXlwaWQuWU44MDQ2eDcwMDYyMTg0NDQ5ODExMzgzNzQmcHBvaXM9NTAuMDI3MzAxNzg4MzMwMDhfMTUuNzY0MDEwNDI5MzgyMzI0X0hhc2klQzQlOERzayVDMyVCRCUyMFolQzMlQTFjaHJhbm4lQzMlQkQlMjBTYm9yJTIwUGFyZHViaWNrJUMzJUE5aG8lMjBLcmFqZV9ZTjgwNDZ4NzAwNjIxODQ0NDk4MTEzODM3NH4mY3A9NTAuMDI3MzAyfjE1Ljc2NDAxJnY9MiZzVj0xJkZPUk09TVBTUlBM&ntb=1
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schválila návrh „Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby 

č. IV-12-2027452  a ukládá starostovi předmětnou smlouvu podepsat. 

 

22.16.2. Rada městyse rozhodla o zřízení budoucího věcného břemene na pozemku ppč. 4145/1 v k. ú. 

Dolní Čermná, ve prospěch oprávněného – společnosti ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, Děčín IV – 

Podmokly, Teplická 874/8, IČO 24729035, zastoupené společností ELRO Czech, s.r.o., Praha 8, 

Ostřetín 288, IČ 04669754, spočívajícího v právu oprávněné osoby na služebném pozemku umístit, 

provozovat, opravovat, udržovat zařízení distribuční soustavy, provádět jeho obnovu, výměnu a 

modernizaci, schválila návrh „Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o 

umístění stavby č. IV-12-2027449  a ukládá starostovi předmětnou smlouvu podepsat. 

 

22.17. Rada městyse projednala a schválila přijetí finančního daru od dárce města Letohrad, Letohrad, 

Václavské náměstí 10, IČ 00279129 a uložila starostovi podepsat darovací smlouvu dle přílohy.    

 

22.18. Rada městyse vzala na vědomí 

 zápis komise společenské z jednání dne 13.11.2023   

 sdělení ředitelky Základní školy Vincence Junka Dolní Čermná o vyhlášení ředitelského volna 

v pátek 22.12.2023 

 

22.19. Rada městyse se seznámila s návrhy obecně závazných vyhlášek  

 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, 

 o místním poplatku ze psů 

a doporučila zastupitelstvu městyse je schválit. 

22.20. Rada městyse schválila návrh na uzavření úřadu mezi vánočními svátky a Novým rokem (ve 

dnech 27.-29.12.2023) a uložila Jitce Duškové zajistit informování občanů.   

 

22.21. Rada městyse ustanovila inventarizační komisi ve složení: Ing. Jiří Mencl, Ing. Lenka 

Kubíčková a Mgr. Jiří Vávra a ukládá jí provést inventarizaci majetku a závazků městyse k 31. 12. 

2023. 

 

Starosta se dotázal se zastupitelů, zda má někdo dotaz ke zprávě o činnosti rady, k některému 

z usnesení.  

Nikdo neměl žádný dotaz ani připomínku. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat:  

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vzalo na vědomí informace o činnosti Rady městyse Dolní 

Čermná za období listopad a prosinec 2023. 

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

3. Zpráva kontrolního výboru  

Starosta uvedl bod „Zpráva kontrolního výboru“ a předal slovo předsedovi Mgr. Jiřímu Vávrovi, 

který uvedl: 

Dne 18. 10., 1. 11. a 15. 11. proběhly pracovní schůzky, na kterých byl dohodnut plán kontrol: do 

konce letošního roku byla provedena kontrola plnění usnesení Zastupitelstva městyse a Rady 
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městyse a to od července 2020 do konce předchozího volebního období, tj. do konce září 2022. 

Předsedovi KV byly k tomu postupně předávány potřebné materiály. 

Další kontroly plnění usnesení rady a zastupitelstva od října 2022 jsou plánovány po novém roce. 

 

Dne 20. 11. 2023 se konalo jednání kontrolního výboru, na kterém byla provedena  

1) kontrola plnění usnesení rad městyse za období od července 2020 do konce předchozího volebního 

období, tj. do konce září 2022  

2) kontrola plnění usnesení zastupitelstva městyse za období od července 2020 do konce září 2022 

 

Předseda seznámil zastupitelstvo se závěry KV: 

Většina úkolů rady je řádně splněna, některé jsou k plnění průběžně a některé úkoly zůstávají jako 

dlouhodobé. 

Průběžné úkoly: Chodníky Malův most- betonka, Zkapacitnění toku Čermenka.Chodníky Dolní 

Čermná (od Lesní brány po čp. 261), Chodník ke kostelu v Jakubovicích, Osvětlení v sídlišti, veřejné 

osvětlení Smrčina,Opravy místních komunikací 

Dlouhodobé úkoly: Projektová dokumentace pro lokalitu v Ráji, Zkapacitnění toku Čermenka, 

„Půdní vestavba objektu čp. 226 v Dolní Čermné“ 

Za kontrolované období byly všechny úkoly zastupitelstva splněny. 

Bez dotazů a připomínek zastupitelů. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat:   

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vzalo na vědomí zprávu kontrolního výboru.  

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

4. Finanční záležitosti  

 

4.1. Informace o rozpočtovém opatření č. 5 k rozpočtu městyse na rok 2023 
Starosta podal zastupitelstvu informaci o schváleném rozpočtovém opatření č. 5, které bylo zasláno 

zastupitelům k podrobnému seznámení v materiálech k jednání: rozpočtové opatření č. 5 schválila 

v rámci své kompetence rada na svém jednání dne 06.12.2023 usnesením č. 22.10.   

 

Starosta podal komentář k jednotlivým změnám. 

Představuje změnu ve výši 454 405,- Kč na straně příjmů i výdajů.     

Na straně příjmů: vyšší výnosy z daní, oprava rozpočtu – položky 4122 a 4222, proplacení dotace 

MZe na opravu litinového kříže pod kostelem, dotace na společné lesy 

Na straně výdajů: pěstební činnost v lesích podpory pro neziskové organizace a zařízení sociální a 

zdravotní péče schválení radou, oprava chodníku u čp. 224  

Uvedené bylo prezentováno ve zpracované excelové tabulce. 

 

Starosta se dotázal, zda má někdo z přítomných k rozpočtovému opatření č. 5 nějaké dotazy nebo 

připomínky. Nikdo neměl k tomuto bodu žádné dotazy ani připomínky. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat: 
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Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vzalo na vědomí: 

 rozpočtové opatření č. 5 k rozpočtu městyse na rok 2023, dle přílohy, schválené usnesením 

rady městyse č. 22.10. ze dne 06.12.2023, včetně jeho odůvodnění.  

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 
4.2. Projednání rozpočtového provizoria na rok 2024  

K návrhu rozpočtového provizoria na rok 2024 starosta uvedl: 

Přípravu rozpočtu na rok 2024 plánujeme v průběhu měsíce ledna 2024, tj. po uzavření roku. Průběh 

rozpočtového procesu bude obvyklý: prvotní návrh rozpočtu připraví ekonomka úřadu v součinnosti 

se starostou, poté se projedná s finančním výborem a v radě městyse a následně na zastupitelstvu. 

Předložení a projednání rozpočtu se předpokládá na jednání zastupitelstva nejpozději do konce 

února 2024.  

 

Po dobu do schválení nového rozpočtu je nutné zajistit hospodaření a chod městyse pravidly 

rozpočtového provizoria, které umožňuje § 13 zákona č. 250/2000 – o rozpočtových pravidlech 

územních rozpočtů:  Nebude-li rozpočet schválen před 1. lednem rozpočtového roku, řídí se rozpočtové 

hospodaření územního samosprávného celku v době do schválení rozpočtu pravidly rozpočtového provizoria. 

Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria se stávají příjmy a výdaji 

rozpočtu po jeho schválení. 

 

Schválená pravidla rozpočtového provizoria by měla zabezpečit: 

 chod městyse a úřadu městyse, včetně poskytování příspěvku pro příspěvkové organizace 

zřízené městysem Dolní Čermná, 

 plnění na základě uzavřených smluvních vztahů vzniklých v minulých letech (splátky úvěrů 

atd.), 

 úhrady dodavatelských faktur (za energie atd.),  

 splnění povinností z pracovněprávních vztahů (výplata mezd, odvody sociálního a 

zdravotního pojištění, …), 

 řešení havarijních a krizových situací (živelné pohromy atd.) 

 úhradu prací, dodávek služeb a zboží dle objednávek a smluv uzavřených v roce 2023 a plnění 

na základě uzavřených smluvních vztahů vzniklých v roce 2023 a v předchozích letech 

(včetně rozpracovaných investičních akcí)   

 

Starosta vyzval zastupitele, zda má někdo k návrhu rozpočtového provizoria dotazy či připomínky. 

Nikdo ze zastupitelů nic neměl. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat: 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná projednalo a schválilo pravidla rozpočtového provizoria pro 

rok 2024 s čerpáním finančních prostředků: 

 

a) na běžné provozní výdaje městyse a úřadu městyse, včetně příspěvku pro příspěvkové 

organizace zřízené městysem Dolní Čermná, který jim bude poskytnut v měsíční výši 1/12 roku 

2023 do doby schválení rozpočtu městyse na r. 2024  
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b) na řešení havarijních oprav, havarijních a krizových situací 

 

c) na úhradu prací, dodávek služeb a zboží dle objednávek a smluv uzavřených v roce 2023 a 

plnění na základě uzavřených smluvních vztahů vzniklých v roce 2023 a v předchozích letech   

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

4.3. Projednání návrhu na rozdělení výnosů z loterií formou finančního daru spolkům a osobám 

působícím na území městyse  

Všichni zastupitelé oznámili střet zájmů. 

K návrhu na rozdělení výnosů z loterií formou finančního daru spolkům a osobám působícím na 

území městyse starosta uvedl:  

Předkládáme zastupitelstvu zpracovaný návrh na poskytnutí finančních darů, které budou 

poskytnuty z finančních prostředků, které městys dostává v rámci inkasa sdílených daní, respektive 

jako výnosy z loterií a hazardních her.  

Návrh připravil Ing. Jiří Zpěvák: 

Návrh je uveden ve sloupcích W a X. K rozdělení je nyní určeno 187.000,- Kč. Ve sloupci W je návrh 

z letošního listopadu celkem ve výši 140.000,- Kč. K tomuto návrhu jsou připočteny částky ze sloupce 

V, které nebyly vyplaceny v roce 2022. Celkem je tak ve sloupci X prozatím navrženo vyplatit 

170.000,- Kč. K rozdělení zbývá 17.000,- Kč. 

V rámci tohoto návrhu byla zohledněna činnost spolků a osob, které svojí činností podporují veřejný 

život a reprezentaci městyse. Uvedené dary budou poskytnuty na činnost spolků, tedy i dospělých na 

účely vymezené v jednotlivých darovacích smlouvách.   

Podle § 85 písm. b) zákona o obcích zastupitelstvu městyse přísluší rozhodovat o poskytování 

věcných a peněžních darů nad 20 tis. Kč fyzické nebo právnické osobě v jednom kalendářním roce. 

Dosud byly dary z rozdělení loterií poskytovány v maximální výši do 20 tis. Kč a rozhodování o nich 

tedy bylo v kompetenci rady.  

S ohledem k tomu, že u některých spolků (a osob) jsou letos navrhovány dary nad 20 tis. Kč, je 

nezbytné tuto záležitost projednat v zastupitelstvu městyse. Předkládáme tedy pro letošek 

zastupitelstvu rozhodnutí v této věci „en bloc“. V následujícím období bude nadále pokračování ve 

schvalování dle platné legislativy, tedy dary do 20.000,- Kč bude schvalovat rada městyse.  

V radě byly prodiskutovány navržené výše darů u jednotlivých subjektů. Radní je odsouhlasili dle 

přílohy a doporučili zastupitelstvu je schválit.  

Starosta ještě uvedl, že navrhuje zohlednit aktivitu Spolku divadelních ochotníků při organizaci 

letošní výstavy „Koníčkáři“ pořádané ve dnech 22. - 23. dubna a za pomoc při pořádání oslavy  100 

výročí založení  Československa, za kterou jim byla přislíbena pomoc, ale bylo na ni zapomenuto. 

Proto navrhl zvýšit dar o 14 tis. Kč. 

Tím by tedy byla k rozdělení částka 184.000,- Kč a zbydou 3 tis. Kč. 

 

Starosta se dotázal zastupitelů, zda má někdo k přerozdělení loterií dotazy, připomínky nebo jiný 

návrh. 

Mgr. Šebrle se dotazem ujistil, že nerozděleny zůstanou z celkové alokace 3 tis. Kč 

Jinak nikdo ze zastupitelů nic neměl. 

  

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat: 
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Zastupitelstvo městyse projednalo a schválilo rozdělení výnosů z loterií a rozhodlo poskytnout je 

formou finančního daru spolkům působícím na území městyse Dolní Čermná, ve výši dle přílohy 

Zastupitelstvo městyse schválilo uzavření příslušných darovacích smluv dle  přílohy a uložilo 

starostovi je podepsat a zajistit vyplacení finančních darů obdarovaným.  
 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

5. Projednání návrhu na poskytnutí mimořádné odměny starostovi a 

místostarostovi za splnění významných úkolů městyse  
Petr Helekal a Ing. Jiří Svoboda oznámili střet zájmů.  

Po uvedení bodu se ujal slova člen rady městyse Mgr. Jan Růžička: Předkládá zastupitelstvu návrh 

rady městyse na poskytnutí mimořádné odměny starostovi a místostarostovi za rok 2023 dle 

zákonných možností stanovených v  § 76 zákona o obcích:  
 

§ 76  

 (1) Členovi zastupitelstva obce může obec poskytnout mimořádnou odměnu za splnění mimořádných 

nebo zvláště významných úkolů obce.  

 (2) Souhrnná výše mimořádných odměn poskytnutých v kalendářním roce uvolněnému členovi 

zastupitelstva obce nesmí být vyšší než dvojnásobek nejvyšší odměny, která mu v průběhu tohoto kalendářního 

roku náležela za výkon jím zastávaných funkcí za měsíc. 

 (3) Souhrnná výše mimořádných odměn poskytnutých v kalendářním roce neuvolněnému členovi 

zastupitelstva obce nesmí být vyšší než dvojnásobek maximální výše odměny, kterou za výkon jím zastávané 

funkce nebo v souhrnu za výkon jím zastávaných funkcí za měsíc stanoví zákon a prováděcí právní předpis. 

 (4) Návrh na poskytnutí mimořádné odměny členovi zastupitelstva obce musí být uveden jako 

samostatný bod navrženého programu připravovaného zasedání zastupitelstva obce.  

 (5) Návrh na poskytnutí mimořádné odměny členovi zastupitelstva obce musí být odůvodněn a 

projednán jako samostatný bod programu jednání zastupitelstva obce. Důvod poskytnutí mimořádné odměny 

musí být uveden v usnesení zastupitelstva obce, kterým byla mimořádná odměna poskytnuta.  

Podle ust. §  84 odst. 2 písm. o) zák. o obcích je rozhodnutí o poskytnutí mimořádné odměny 

vyhrazeno zastupitelstvu. 

 

Návrh předkládáme s tímto odůvodněním: 

Odměna starostovi Petru Helekalovi je navržena za splnění zvlášť významných úkolů městyse, 

spojených zejména s realizací dokončení největší investiční akce v historii městyse, a to „Obnova 

obecní budovy čp. 234 na náměstí v Dolní Čermné“, s působením v Dobrovolném svazku obcí Pod 

Bukovou horou, Dobrovolném svazku obcí Mikroregion Severo-Lanškrounsko a představenstvu spol. 

VAK Jablonné nad Orlicí a.s., v nichž svou činnost vykonává nad rámec svých povinností bez nároku 

na odměnu.  

 

Odměna místostarostovi Ing. Jiřímu Svobodovi je navržena za splnění zvlášť významných úkolů 

městyse, spojených zejména s realizací dokončení největší investiční akce v historii městyse, a to 

„Obnova obecní budovy čp. 234 na náměstí v Dolní Čermné“, zpracování návrhu a projektu na 

rekonstrukci multifunkčního hřiště v AZAS, přípravu projektu a realizace hřiště u základní školy, 

řešení rekonstrukce bytu č. 3 v čp. 226, zpracování projektu na terénní úpravy v AZAS a za aktivní 

činnost nad rámec svých povinností při přípravě investičních akcí na rok 2024. 

 

Odměna starostovi jako zastupiteli uvolněnému pro výkon funkce náleží ve výši dle nařízení vlády č. 

318/2017, Sb., v platném znění.   
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Odměna místostarosty jako neuvolněného zastupitele pro výkonu funkce byla schválena na 

ustavujícím zastupitelstvu usnesením zastupitelstva městyse Dolní Čermná č. 1.16. dne 14.10.2022. 

Návrh na poskytnutí odměny starostovi a místostarostovi byl projednán radou městyse na jednání 

dne 22. 11. 2023 (viz usnesení RM 21.15.1. a 21.15.2. výše).  

Rada oběma navrhuje poskytnout mimořádnou odměnu ve výši dvojnásobku jim poskytované 

měsíční odměny.  

 

Nikdo ze zastupitelů neměl k předloženému návrhu žádné dotazy či připomínky ani nepředložil jiný 

návrh. 

 

Předkladatel návrhu přednesl návrhy usnesení a bylo o nich hlasováno: 

1. 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná schválilo poskytnutí mimořádné odměny starostovi městyse 

Dolní Čermná Petru Helekalovi za rok 2023 ve výši dvojnásobku měsíční odměny, jejíž 

poskytování mu náleží dle nařízení vlády č. 318/2017, Sb., ve znění pozd. předpisů, za splnění 

zvlášť významných úkolů městyse, spojených zejména s realizací dokončení největší investiční 

akce v historii městyse, a to „Obnova obecní budovy čp. 234 na náměstí v Dolní Čermné“, 

působením v Dobrovolném svazku obcí Pod Bukovou horou, Dobrovolném svazku obcí 

Mikroregion Severo-Lanškrounsko a představenstvu spol. Vodovody a kanalizace Jablonné nad 

Orlicí a.s., v nichž svou činnost vykonává nad rámec svých povinností bez nároku na odměnu.  

 

Výsledek hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1  

(Petr Helekal) 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

2. 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná schválilo poskytnutí mimořádné odměny místostarostovi 

městyse Dolní Čermná Ing. Jiřímu Svobodovi za rok 2023 ve výši dvojnásobku měsíční odměny 

schválené usnesením zastupitelstva městyse Dolní Čermná č. 1.16. dne 14. 10. 2022, za splnění 

zvlášť významných úkolů městyse, spojených zejména s realizací dokončení největší investiční 

akce v historii městyse, a to „Obnova obecní budovy čp. 234 na náměstí v Dolní Čermné“, 

zpracování návrhu a projektu na rekonstrukci multifunkčního hřiště v AZAS, přípravu projektu a 

realizace hřiště u základní školy, řešení rekonstrukce bytu č. 3 v čp. 226, zpracování projektu na 

terénní úpravy v AZAS a za aktivní činnost nad rámec svých povinností při přípravě investičních 

akcí na rok 2024. 

Výsledek hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1  

(Ing. Jiří Svoboda) 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

6. Různé           

 

6.1. Informace o realizovaných investičních, neinvestičních akcích a opravách majetku 

v roce 2023 

Informace o plánu investičních, neinvestičních akcích a opravách majetku městyse na rok 

2024   
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Starosta podal zastupitelstvu informace o dokončených, probíhajících a připravovaných investičních 

a neinvestičních akcích a opravách městyse a prezentoval je dle zpracované tabulky: 

 

                                                                     

Realizované akce v roce 2023  

    

  předmět  hodnota  poznámka  

1 Obnova obecní budovy čp. 234, včetně 

vybavení a dlažeb  

13 367 474,12 Kč celková hodnota díla cca 41,5 mil. 

Kč 

2 Dětské hřiště u tělocvičny  1 022 839,49 Kč   

3 Nástřik střech v AZAS  281 930,00 Kč   

4 Oprava asfaltového krytu křižovatky s 

opravou chodníku 

498 406,89 Kč pouze chodník zbytek hradil 

Pardubický kraj  

5 Oprava komunikaci 1 390 680,30 Kč Hrdina-Jurečka, frezing za 

kravínem cesta do sadu, Frimlovi   

6 Výměna oken na základní škole, včetně 

zastínění   

1 747 735,79 Kč   

7 Oprava bytu č. 3 v čp. 226    probíhá, náklady budou upřesněny 

dodatečně  

8 Cisternová automobilová stříkačka    bezúplatný převod, předpokládaná 

hodnota 4-5 mil. Kč  

        

CELKEM  18 309 066,59 Kč   

 

 

Starosta podal k jednotlivým akcím stručný komentář. 

Podrobněji se pak zabýval pořízením zásahového vozidla pro JSDHO:   

Po dlouhých jednáních se podařilo pro jednotku zajistit novější zásahové vozidlo. Jedná se o 

bezúplatný převod cisternové automobilové stříkačky CAS 20/4000/240- S2T, Tatra 815-2 231 R55 4.2., 

rok výroby 2013 od Hasičského záchranného sboru Pardubického kraje.  Jedná se o vozidla v ceně 

několika milionů Kč. Poděkování patří všem, kdo se na jednáních podíleli, a to konkrétně Janu 

Svobodovi, Janu Růžičkovi. Jednotka tímto získá, bez zatížení obecního rozpočtu, novější vozidlo. 

S ohledem na skutečnost, že se jedná o movitou věc, záležitost projednala rada a vyslovila 

s převodem souhlas. V současné době HZS připravuje dokumentaci k převodu, který by měl být 

dokončen do konce letošního roku.   

 

Informace doplnil Jan Svoboda: nové zásahové vozidlo by se pořídilo za cca 8 až 8,5 mil Kč. Zkoušeli 

jsme samozřejmě i různé dotační tituly; žádost v r. 2016 o dotaci z IROP nevyšla, z dotačních titulů 

přeshraniční spolupráce není šance, jiné jsou s větší finanční spoluúčastí obce (např. z Fondu 

povinného ručení). Velké poděkování patří starostovi Petru Helekalovi a Janu Růžičkovi za jednání 

s HZS.  

Dále uvedl, že auto je bez výbavy, s tím bude nutno počítat v rozpočtu na rok 2024. 
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Starost doplnil: v případě pořízení nového vozidla, jehož pořízení by samozřejmě výrazně zatížilo 

obecní rozpočet, by bylo nezbytné počítat s tím, že při nájezdu cca 1 tisíc km ročně by byly náklady 

na jeho provoz ročně ve výši cca 200 až 250 tis. Kč. 

Na závěr uvedl, že navrhuje, aby stávající cisternové vozidlo Liaz, které jednotka obdržela také 

bezúplatným převodem, bylo převedeno po dohodě a HZS jiné jednotce, a to opět bezúplatným 

převodem. Samozřejmě záležitost bude řádně projednána v orgánech městyse.  

 

Dále starosta seznámil zastupitelstvo s plánem investičních, neinvestičních akcí a plánovanými 

opravami majetku městyse na rok 2024:  

   

1) Opravy místních komunikací  

V současné době dochází k nacenění oprav místních komunikací. Jedná se to tyto úseky:  

 

a) Od učiliště k Niklovým  

V současné době se nám podařilo již sehnat nového dopravního projektanta. Bude zadán polohopis a výškopis. 

Poté bude zpracována projektová dokumentace. Uvedený úsek je na rok 2024 označen jako prioritní.  

 

b) Komunikace u fary  

Jedná se o úsek komunikace, který je opravdu v neutěšeném stavu. Oprava se neplánovala z důvodu nutnosti 

vybudování oddělené splaškové kanalizace v daném území. O možnosti vybudování jsem jednal se zástupcem 

VAKu, a to v souvislosti s nepeněžitým vkladem naší kanalizace (DSO Pod Bukovou horou) do uvedené 

společnosti.   Shodli jsme se na tom, že oddělenou kanalizaci zde bude nezbytné zrealizovat, ale reálně to jistě 

není možné stihnout v následujících 2 letech (příprava projektové dokumentace, stavební povolení, zajištění 

financování atd.). Hrubý odhad realizačních nákladů se blíží 10 mil. Kč. Proto navrhujeme provést prozatímní 

opravu komunikace jedním krytem, podobně jak to bylo provedeno na staré cestě (před realizací zkapacitnění 

toku Čermenka).  Provizorní oprava se  plánuje po provedení nového VO v daném území v roce 2024.  

 

c) Od Kalouskových po Kubíčkovi  

Jedná se o úsek, který byl opraven před cca 7 lety položením frezingu. Jednalo se o dočasnou opravu. V současné 

době se na komunikaci již objevují výmoly. Lokální opravy frezingem jsou neúčelné.  Podklad z frezingu je 

ideální pro položení asfaltového krytu.  

 

d) Jakubovice od kravínu po silnici  

Oprava tohoto úseku je navrhovaná nejen kvůli stavu komunikace, ale i vyřešení povrchových vod, které po 

komunikaci tečou.  

 

e) Od odbočky naproti ČOV po Skřivánkovi  

Jedná se o úsek, s kterým máme problémy hlavně při provádění zimní údržby. Po konzultaci s projektantem je 

položení asfaltového krytu v podstatě jediným možným racionálním řešením.  

 

2) Veřejné osvětlení v sídlišti nad školou  

Akce byla zahájena. Jak jsem vás několikrát informoval, v současné době čekáme na vyjádření spol. 

Nordic ohledně připoložení optického kabelu. Další jednání proběhne v prosinci 2023. V první 

čtvrtletí příštího roku bychom měli zahájit výběrové řízení. Budeme dělat vše proto, aby akce byla 

zrealizována v roce 2024.  

 

3) V Ráji  
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Dle posledního sdělení projektanta by nám měl dodat PD s náležitostmi dle smlouvy o dílo 

v průběhu ledna 2024. Poté bude naplánován další postup s ohledem hlavně na cenu díla. Vzhledem 

k tomu, že se bude zřejmě jednat o největší investiční akci v dějinách městysu, se zapojením dalších 

32 osob (kupující), musíme být velice obezřetní, abychom se při realizaci nedostali do ekonomických 

a existenčních problémů.   

 

4) Oprava střechy tělocvičny  

Střecha tělocvičny byla lokálně opravena. Domnívali jsme se, že daný stav bude bezproblémový a 

v klidu připravíme opravu střechy v horizontu 3 let. Přes uvedené opatření ovšem začalo znovu do 

budovy zatékat. Daný stav lze označit jako havarijní. V této souvislosti jsem obratem kontaktoval 

statika pro posouzení způsobu opravy. Jednáním s ním proběhlo před jednáním zastupitelstva. 

Následně bude nezbytné obratem zpracovat PD a rozpočet. Předběžně projednáno s místostarostou 

s tím, že by se pokusil ji zpracovat „obratem“.  Budeme se pohybovat v řádu milionů Kč. Vzhledem 

k výše uvedeným skutečnostem bylo revokováno usnesení rady ohledně opravy povrchu podlahy 

tělocvičny. Daná akce byla odložena po provedení opravy střechy. Náklady na opravu podlahy  

činily 663 871,34 Kč, včetně DPH. 

Ing. Jiří Svoboda doplnil: na podkladě posouzení statika bude nutné posoudit, zde bude nezbytné 

zpevnit nové nosníky, střecha bude zateplena.   

 

5) PŮDNÍ VESTAVBA A STAVEBNÍ ÚPRAVY OBJEKTU Č. P. 226 V DOLNÍ ČERMNÉ 

V současné době shromažďujeme podklady dle požadavku poskytovatele dotace SFPI. Výběrové 

řízení plánujeme zahájit 08. prosince 2023, z něhož vyjde vysoutěžená cena. Rozpočtové náklady jsou 

více jak 11 mil. Kč. Předpoklad realizace je od 01.06.2023 do 30.06.2024. 

  

6) PŮDNÍ VESTAVBA BUDOVY ZŠ DOLNÍ ČERMNÁ 

Akce je vyprojektovaná a povolená. Došlo k aktualizaci rozpočtu, jehož výše se v současné době 

vyšplhala na 27,38 mil vč. DPH. Úpravy v budově stávající mateřské školy jsou vyčísleny na 1,96 mil. 

Kč. V současné době řešíme i možnosti financování. Pokoušíme se sehnat vhodný dotační titul. 

Variantou je etapování dané rekonstrukce. Tedy možnost, že v první etapě by došlo k opravě střechy 

a vybudování dvou učeben. V tomto případě se můžeme bavit o částce o cca 10 mil. Kč nižší. Pouze 

z našich zdrojů v současné chvíli není možné stavbu ufinancovat.  

 

7) Oprava fasády základní školy  

Jedná se o opravu štukové fasády ve směru do náměstí a z boků u vchodů do budovy. V současné 

době se dokončuje projektová dokumentace a položkový rozpočet. Samotná realizace bude 

plánována podle výše položkového rozpočtu v kontextu s případnou realizací půdní vestavby 

budovy ZŠ Dolní Čermná  

 

8) Oprava budovy kravínu  

Musíme požádat o stavební povolení. Po jeho obdržení bychom rádi zahájili zednické práce s naší 

technickou četou. Předpokládáme základní úpravy. V roce 2024  do rozsahu cca 500.000,- Kč.  

 

9) Rekonstrukce multifunkčního hřiště v AZAS  

Žádost o dotaci byla podána NSA. V současné době netrpělivě čekáme na rozhodnutí. V případě 

přiznání dotace bude akce realizováno v první polovině roku. Vysoutěžená cena je ve výši 6 159 

914,29 Kč.  

  

10) Veřejné osvětlení Smrčina  
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Bylo povoleno územním rozhodnutím, které nabylo právní moci ke konci listopadu 2023. Připravuje 

se tak, aby bylo možné realizovat při případné stavbě polní cesty C 27 ze Smrčiny přes Malovu 

Borovinu s napojením na silnici na Jakubovice.  

 

11) Pořízení kamerového systému  

Jak bylo několikráte opakováno, v poslední době dochází k čím dál většímu rozsahu poškozování 

obecního majetku. Zastupitelstvo bylo o těchto skutečnostech průběžně informováno. Vzhledem 

k tomu, že téměř jedinou možností je instalování kamerového systému (prozatím se uvažuje o dvou 

kamerách na náměstí a dvou do AZAS) došlo k rozhodnutí připravit projekt na jejich instalaci. 

Financovat bychom ho chtěli z dotačních prostředků MV. Žádost by zpracovával DSO MSL. 

Předpoklad vyhlášení výzvy je v prvním čtvrtletí roku 2024. Správcem dat by byla Policie ČR (musí 

být s ohledem na GDPR),  musíme s ní uzavřít koordinační dohodu. Již došlo k prvním jednáním. Vše 

chceme směřovat tak, aby bylo možno projekt zrealizovat v roce 2024.  

 

Martin Appl: navrhuje umístit kamerový systém k parkovišti u Orlovny. Bylo by to řešení 

problematiky parkování, tj. uvolnění parkovacích míst z náměstí. 

  

12) Příprava na změnu systému odpadového hospodářství  

Na podkladě projednání v minulém zastupitelstvu jsem začal realizovat úkoly směřující k přípravě 

na spuštění nového systému. Věc jsem projednal s ředitelem spol. Ekola, která pro nás provádí práce 

v souvislosti s likvidací odpadů. Probrali jsme parametry a domluvili jsme si schůzku na leden 2024, 

kde nám bude předložen harmonogram případné realizace. Zároveň musíme požádat o dotaci na 

nádoby na separaci (modrá a žlutá popelnice). Samozřejmě po posouzení podmínek dotace. 

Předpokládaný termín výzvy SFŽP leden–únor 2024. Dále musíme provést očipovaní popelnic na 

směsný komunální odpad v celé obci a provést osvětu, včetně případného osobního projednání 

s občany.  

 

Kromě toho se připravují i další drobné akce.   

 

Uvedené akce budou financovány z našich zdrojů a dotací. Kde není přímo uvedeno, budeme se 

snažit zajistit financování, jak z národních, tak evropských zdrojů. Realizace akcí bude samozřejmě 

závislá na příjmech městyse a dopadů vládního konsolidačního balíčku. Vše se bude upřesňovat při 

projednávání rozpočtu na rok 2024 v průběhu ledna a února 2024. Jeho projednávání plánujeme jako 

obvykle na konci února.   

 

13) Projektové dokumentace – starosta seznámil zastupitele s připravovanými projektovými  

dokumentacemi:  

1) Oprava střechy tělocvičny  

2) Oprava stodoly u kravínu  

3) Vybudování parkoviště u čp. 224 - Chmatalovo  

4) Oprava komunikace od učiliště po Niklovi  

5) Vybudování parkoviště u Dětského domova – AZAS  

6) Chodníky Dolní Čermná od čp. 253 po čp. 261 (spodní část městyse)  

7) Chodník ke kostelu v Jakubovicích  

8) Oprava učebny dílen v základní škole – polytechnické vzdělávání   

 

Starosta seznámil zastupitelstvo s projekty jiných investorů  
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1) Zkapacitnění toku Čermenka  

Jedná se o projekt, který se připravuji již několik let. Investorem je Povodí Labe s. p. V současné době 

dochází k výkupu pozemků. Bez jejich 100% vlastnictví nemůže investor zahájit stavbu. Na 

posledním jednání jsem zástupcům Povodí Labe nabídl plnou součinnost při řešení případných 

problémů se zmíněnými výkupy, případně dalšími problémy. Našim cílem je, aby uvedená akce 

proběhla co nejdříve.  

 

2) Polní cesta C 27  

Investorem dané akce je Státní pozemkový úřad ČR. Vše potřebné zajišťuje pobočka Ústí nad Orlicí. 

Vzhledem ke kapacitním důvodům jsme byli uvedenému úřadu maximálně nápomocni při přípravě 

akce. Zajistili jsme pro ně stavební povolení, které již nabylo právní moci. Rozpočtové náklady dané 

akce dosahují téměř 30 mil. Kč.  

Realizace dané akce je pro nás velice důležitá. Ze strany SPÚ jsem byl ubezpečen, že je to priorita, jak 

pro pobočku v Ústí nad Orlicí, tak i krajskou.  V prosinci 2023 plánuji jednání s vedoucí pobočky Ústí 

nad Orlicí, kde bychom se měli probrat případný další postup.  

 

K 31. 12. 2023 předpokládáme zůstatek na účtech městysu ve výši více jak 9 mil. Kč. 

 

Starosta vyzval zastupitele, zda mají k tomuto bodu nějaké dotazy nebo připomínky. 

 

Martin Appl: navrhuje při opravě místní komunikace od bývalého učiliště po Niklovy pojmout do 

projektu veřejné osvětlení a sítě CETIN. Reagoval starosta: bude doplněno do projektové přípravy.  

 

Jan Šebrle: jaký úsek zahrnuje projekt zkapacitnění toku a v čem spočívá? Odpověděl starosta: jedná 

se o úsek od rybníka po ČOV, nakonec se tento spodní úsek ještě o něco zkrátil (nedošlo k dohodě 

s některými soukromými vlastníky pozemků). Akce spočívá v narovnání hranice potoka, narovnání 

majetkových vztahů, vyčištění koryta a výstavbě opěrných zdí. V rámci opravy budou i 

monitorována případná poškození místních komunikací s požadavkem na jejich opravu.  

 

Jiří Vávra: jak probíhají výkupy pozemků ze strany Povodí? Starosta uvedl, že ze strany zástupců 

Povodí Labe byl informován, že k výkupu od soukromých vlastníků již dochází. V jakém konkrétním 

stavu výkupy jsou, přesně nevěděl. Na začátku příštího roku učiní dotaz. Městys byl již vyzván 

ohledně výkupů pozemků z jeho vlastnictví. 

 

Pavel Mareš: v souvislosti s výkopy sdělil, že snad existuje nová technologie CETINu při ukládání 

sítě do chráničky. 

 

Další dotazy ani připomínky nikdo neměl  

 

Starosta navrhl unesení a dal o nich hlasovat: 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vzalo na vědomí informace o realizovaných investičních, 

neinvestičních akcích a opravách majetku v roce 2023.   

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 



 

18 

 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vzalo na vědomí plán investičních, neinvestičních akcí a 

oprav majetku městyse na rok 2024 a investiční akce jiných investorů na území městyse a ukládá 

radě informovat průběžně zastupitelstvo o jejich přípravách a realizacích.   

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 
6.2. Projednání obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích 

K předloženému bodu Hana Vágnerová uvedla: 

Předkládáme zastupitelstvu návrhy obecně závazných vyhlášek městyse 

- Obecně závazné vyhlášky městyse o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, 

- Obecně závazné vyhlášky městyse o místním poplatku ze psů (dále jen „vyhlášky“)  

 

Důvodem k přijetí nových vyhlášek je novela zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích provedená 

zákonem č. 252/2023. S ohledem na tuto skutečnosti doporučilo Ministerstvo vnitra vydat nové 

vyhlášky, které budou odpovídat nové právní úpravě účinné od 1. ledna 2024. 

 

Oba předložené návrhy byly dány do souladu s platnou legislativou, byly konzultovány s Odborem 

veřejné správy, dozoru a kontroly MV a nebyly shledány v rozporu se zákonem. 

Prakticky oba předložené návrhy ve srovnání s vyhláškami dosavadními - doznaly pouze formálních 

změn. Z hlediska věcného zůstávají oba místní poplatky beze změn, nemění se jejich sazba ani 

osvobození a úlevy od poplatků. 

Sazba místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství zůstává ve výši  

700,- Kč/poplatníka/rok. 

Sazba místního poplatku ze psů je ve výši  

200,- Kč za jednoho psa 

250,- Kč za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 

 

Bez dotazů a připomínek zastupitelů.  

 

Starosta navrhl unesení a dal o nich hlasovat: 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vydává Obecně závaznou vyhlášku městyse č. 1/2023 o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, dle návrhu, který je přílohou 

tohoto usnesení.  

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná vydává Obecně závaznou vyhlášku městyse č. 2/2023 o 

místním poplatku ze psů, dle návrhu, který je přílohou tohoto usnesení.  

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

6.3. Strategický plán rozvoje městyse Dolní Čermná na roky 2020 – 2026 - projednání akčního 

plánu na roky 2024 - 2025  

Starosta uvedl: předkládáme aktualizovaný akční plán na roky 2024 - 2025. 
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Akční plán je přílohou Strategického plánu rozvoje městyse a stávající byl zpracován na roky 2022 -

2023. Bylo nezbytné provést jeho aktualizaci na roky 2024 - 2025. Do akčního plánu, který slouží jako 

podklad pro případné žádosti o dotace, jsme doplnili aktuální a výhledové akce. V případě, že by 

akce nebyly do plánu zařazeny, nemohli bychom, jak jsme zmínili, žádat o případné vhodné dotační 

tituly.  

Bez dotazů a připomínek zastupitelů. 

 

Starosta navrhl unesení a dal o něm hlasovat:   

Zastupitelstvo městyse Dolní Čermná projednalo Strategický plán rozvoje městyse Dolní Čermná 

na období 2020-2026, resp. přílohu č. 1, tj. Akční plán na roky 2024-2025, a schvaluje jej dle přílohy.  

 

Výsledek hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0 

Návrh usnesení byl přijat.  

 

 

7. Dotazy občanů a diskuse  
Starosta vyzval zastupitele, zda mají nějaké příspěvky k diskusi: 

 

Jiří Vávra: upozornil, že v tělocvičně je třeba vyřešit používání teplé vody, aby nedocházelo ke 

zbytečné spotřebě a plýtvání. Starosta uvedl, že věc předá vedoucími technické čety k prověření.  

 

K dotazu Petra Nastoupila ohledně projektu alternativních zdrojů energie na území obce 

Verměřovice (výstavba větrných elektráren) starosta odpověděl, že má informace, že projekt se 

realizovat nebude. 

 

Další dotazy nikdo neměl. 

 

Závěrem starosta poděkoval všem přítomným za účast na dnešním zasedání a za celoroční práci pro 

městys. Popřál všem k nadcházejícím vánočním svátkům a do nového roku.  

 

Jednání bylo ukončeno dne 11. prosince 2023 v 19.30 hod. 
 

Zapsala: JUDr. Hana Vágnerová 

 

Přílohy zápisu:  

č. 1 - prezenční listiny zastupitelů a hostů 

č. 2 - zveřejněná informace o konání zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Čermná dne 11.12.2023 

č. 3 - usnesení zasedání Zastupitelstva městyse Dolní Čermná ze dne 11.12.2023 
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Zapisovatel JUDr. Hana Vágnerová  

  

Ověřovatel  MUDr. Martin Appl 

  

Ověřovatel             Petr Nasto         Mgr. Jan Šebrle 

  

Starosta  Petr Helekal 

  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


